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Zespół wPolityce.pl

Premiér Morawiecki: Odmítám odstavec závěrů
summitu o migraci. Předložil jsem 5bodový plán

wpolityce.pl/polityka/665572-premier-odrzucam-konkluzje-dot-migracji-proponuje-plan

“ Jako odpovědný politik oficiálně ODMÍTÁVÁM celý odstavec
závěrů summitu o migraci. Polsko je a zůstane v bezpečí pod
vládou PiS. Více brzy na tiskové konferenci…“ napsal premiér
Mateusz Morawiecki na webu X po summitu Evropské rady ve
španělské Granadě.

Jsem předseda vlády Polské republiky. Jsem odpovědný za bezpečnost Polska a
jeho občanů. Proto jako odpovědný politik oficiálně ODMÍTÁVÁM celý odstavec
závěrů summitu ohledně migrace. Polsko je a zůstane v bezpečí pod vládou PiS.
Více již brzy na tiskové konferenci…

– napsal Morawiecki.

Předseda vlády: Rozhodl jsem se vetovat část týkající se migrace

Při bilaterálních jednáních, kterých jsem zde měl mnoho, jsem se setkal s
pochopením. V plénu jsem vyjádřil svůj hlas velmi důrazně a rozhodl jsem se
vetovat část, která se týkala migrace. Toto rozhodnutí respektoval předseda
(Evropské rady) Charles Michel. O tom ohledně migrace nejsou žádné záznamy

- řekl předseda vlády na tiskové konferenci. Dodal, že předseda
Evropské rady tuto informaci představí na své tiskové konferenci.

Během tohoto summitu bylo nejžhavějším tématem nelegální přistěhovalectví. Na
toto téma jsme diskutovali ne poprvé, protože stejně jako jsme dříve varovali před
migrační krizí v letech 2015-16, varujeme před stejným jevem i nyní.

https://wpolityce.pl/polityka/665572-premier-odrzucam-konkluzje-dot-migracji-proponuje-plan
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- řekl šéf polské vlády.

Zdůraznil, že až v červnu 2018 Polsko uvalilo silné veto.

A do závěrů Evropské rady jsme zahrnuli ustanovení, která prokázala plnou
dobrovolnost při relokacích, plnou dobrovolnost, pokud jde o nelegální
přistěhovalectví

“ dodal Morawiecki.

Dnes říkáme to samé. Vláda Práva a spravedlnosti je jediným garantem – to zde
bylo dnes velmi jasně vidět – jediným garantem zamezení a zastavení vlny
nelegálního přistěhovalectví, kterou chce Evropská unie distribuovat po celé
Evropě, včetně Polska.

- zdůraznil předseda vlády.

Morawieckiho 5bodový plán

Předseda vlády po summitu oznámil, že představil pětibodový
plán boje proti nelegálnímu přistěhovalectví . To zahrnuje:
rozhodný boj proti pašerákům lidí.

Nejen to, ale také boj proti těm, kteří pomáhají pašerákům lidí. Je známo, že
existují i   nevládní organizace, které jsou ve skutečnosti v kontaktu s pašeráckými
gangy pod rouškou humanitárních aktivit.

- řekl předseda vlády.

Slyšel jsem od různých premiérů, že existují situace, kdy tyto nevládní organizace
de facto nepřímo podporují tyto pašerácké a zločinecké organizace, které pašují lidi
do Evropy

- řekl.

Polsko má šanci zastavit chybná rozhodnutí Evropské rady

Premiér zdůraznil, že to byla vláda PiS, která varovala před agresí
ze strany Ruska a energetickou krizí.

Stalo se, jak jsme varovali, měli jsme pravdu

- řekl.



3/8

A stejné je to s nelegálním přistěhovalectvím. Varujeme před přijímáním
nelegálních imigrantů do Evropy, varujeme před tím, na čem Tuskova strana
souhlasila, a spolu s Weberem nyní velmi rychle postupují k realizaci tohoto
hrozného a velmi špatného politického procesu.

- přidal.

Morawiecki poznamenal, že před volbami v Polsku „došlo k rychlému
zrychlení, než se polští občané vyjádřili k referendu“.

Málokdy se stane, že během týdne či dvou proběhla diskuse v Evropském
parlamentu a rozhodnutí bylo urychleno na Evropské radě

- všiml si.

Podle premiéra „nebýt našeho veta zde, mohli bychom dnes, po
tomto summitu Evropské rady, říci, že proces přemísťování
nelegálních imigrantů právě skončil“.

Pouze veto polské vlády, zde moje veto, znamená, že tento proces nebude
pokračovat jako doposud a Polsko má šanci zastavit Tuskovu stranu, zastavit tato
chybná rozhodnutí Evropské rady ohledně nelegálního přistěhovalectví, včetně
případné přijetí trestů za to.že se nelegální přistěhovalci nerozdělují

- zdůraznil.

" Souhlasili s tím, co jsem řekl"

" Nejen že vyvěšujeme červenou vlajku, že se jedná o poplach a že s tím
nemůžeme souhlasit, ale také předkládáme řešení."

- řekl během konference premiér Morawiecki.

Informoval, že plán navržený Polskem se skládá z pěti bodů. Jako
první upozornil na „velmi silnou a účinnou ochranu vnějších hranic“.

Ostrovy jako Velká Británie se vždy snáze chránily před nepřítelem než třeba
Polsko z východu nebo západu, takže moře je velmi dobrý izolant, prvek, který
chrání hranici.

- řekl předseda vlády.

Zhodnotil, že „v celém Středozemním moři chybí posílená kontrola
ze strany pobřežních plavidel pohraniční stráže“.
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Mluvil jsem o tom s premiéry Řecka, Itálie, Španělska, prezidentem Francie a
mnoha dalšími premiéry, kteří prakticky souhlasili s tím, co jsem řekl, ale mnozí z
nich stále podporují Německo a Evropskou komisi.

„ Společně s Českou republikou a Německem jsme se rozhodli“

Dnes jsem Evropské radě demonstroval, že pokud nějací migranti přecházejí, tak
obecně ne přes polsko-běloruskou hranici, ale buď balkánskou cestou, nebo –
říkejme tomu konvenčně – baltskou cestou, přes Lotyšsko, jehož hranice možná
není. přesto tak těsné, jak na to upozornili naši litevští partneři

- řekl předseda vlády.

Zdůraznil, že „většina nelegálních přistěhovalců vstupuje na
balkánskou cestu“.

Proto jsme se společně s Českou republikou a Německem rozhodli, že každý z
nás, každá země, zavede další kontroly, abychom nelegální imigranty chytili a
poslali zpět tam, odkud přišli.

“ řekl Morawiecki.

Jak poznamenal, "toto je jediný skutečný lék, aby pašeráci lidí
nemohli najít své oběti."

Přerušit sociální pomoc nelegálním přistěhovalcům

Navrhoval jsem také přerušení sociální pomoci pro nelegální přistěhovalce. V
Polsku žádná taková sociální privilegia pro nelegální emigranty nemáme. V západní
Evropě jsou země, které toho využívají a přitahují tak do Evropy více lidí

- řekl premiér Morawiecki.

Zdůraznil, že "Polsko nesouhlasí s tím, aby někdo jiný zařizoval náš
dům."

Pro nás je hranice vlastně posvátná, ne minulostí, jako pro některé bruselské
byrokraty. Což bylo po dnešní diskusi také cítit

- upozornil.

Evropa čelí migrační krizi, nejen té z roku 2015, ale pravděpodobně ještě větší
migrační krizi. Proto, dámy a pánové, stojí za to naslouchat těm, kteří mají dobré
recepty na blokování nelegální emigrace
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- upozornil předseda vlády.

Nevím, zda se někteří z vás řídili výrokem britské ministryně vnitra paní
Bravermanové, která sama pochází z emigrantské rodiny, která přímo řekla, že
imigrační pohyby, které jsme viděli ve 20. století, nejsou nic ve srovnání s tímto
hurikánem, jak zavolala, která nyní následuje

- řekl Morawiecki.

Ochrana před tímto hurikánem může přijít pouze přes těsné vnější hranice

- přidal.

Informoval také, že se ráno setkal s finským premiérem.

Řekl mi, že před pár lety, během zimních měsíců, se Rusové pokusili rychle vytlačit
4000 lidí přes rusko-finskou hranici. nelegální emigranti

- řekl

Podívejte se, dámy a pánové, na jihu operují pašerácké gangy a na severu se
Lukašenko a Putin snaží instrumentalizovat nelegální emigranty nejen do Polska,
ale také do Finska. Zachází s nimi jako se zbraněmi, jako s hybridními zbraněmi v
tomto boji proti Evropě. Mluvil jsem o tom také zde na zasedání, na Evropské radě.
To je velmi důležité, protože každý dnes musí učinit zásadní rozhodnutí o tom, jak
bude realita vypadat

- řekl Morawiecki.

Referendum. "Velké porozumění"

Během tiskové konference po neformálním zasedání Evropské rady
na Grenadě šéf vlády řekl, že mluvil s premiéry jiných zemí „o našem
plánu referenda“.

Všichni premiéři na to reagovali s velkým pochopením. Proto jsem rád, že Evropa
zde chápe, že naše referendum má smysl, dát občanům právo mluvit má smysl.
Takže všechny politické síly, které se snaží referendum bojkotovat, jsou
antidemokratické síly. Ti, kteří hlasovali proti referendu, jsou antidemokratické síly

“ řekl Morawiecki.

Navrhl jsem referendum pro všechny. Prezident Francie již dospěl k závěru, že
možná stojí za to zeptat se občanů na jejich postoj k nelegální imigraci, jaký mají
postoj k případným kvótám a rozdělování těchto nelegálních imigrantů.
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- dodal předseda vlády.

Podívejte se, to, co Polsko navrhlo, se dnes v Evropě stává součástí tohoto tématu

- řekl.

Včera jsem o tom mluvil s předsedou vlády Norska, dnes předsedou vlády
Švédska, předsedou vlády České republiky a mnoha dalšími premiéry.

- řekl šéf vlády.

Zde na Evropské radě bylo jasné, kdo dokáže nejlépe a účinně bránit vnější hranice
EU. Jsou nám uvedeny tyto důvody: "ano, můžete chránit hranice EU, ale máme
problém ve Středozemním moři a musíme vyvinout nějaký systém, který nám,
Jihoevropanům, nějak pomůže tyto nelegální imigranty distribuovat po Evropě." Ne,
s tím nesouhlasíme

– zdůraznil Morawiecki.

Jak upozornil, navrhl „pomocnou ruku našim partnerům při střežení
vnějších hranic“.

Ministr EU: relokační mechanismus přinese občanům EU
nebezpečí

Ministr pro záležitosti EU Szymon Szynkowski vel Sęk na konferenci
po neformálním zasedání Evropské rady v Grenadě řekl, že
„prožíváme jakési deja vu“, protože relokační mechanismus měl být
reakcí EU na migrační krizi v roce 2015. . Zdůraznil, že vláda
Jednotné pravice s takovými řešeními soustavně nesouhlasí a díky
vládní diplomatické ofenzivě bylo do závěrů po summitu EU v roce
2018 vloženo ustanovení o dobrovolném přesídlení.

Někteří lidé si možná mysleli, že toto téma je uzavřeno. Když se ale ukázalo, že
chyby politiky „otevřených dveří“ se opět vracejí, což má za následek další migrační
krizi – nebyly učiněny žádné závěry, nebyly řádně zabezpečeny hranice, nebyla
zavedena vhodná readmisní politika – pak Zdá se to překvapivé, byl navržen stejný
mechanismus

- řekl ministr.
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Podle jeho názoru lze tento mechanismus nazvat „utaženým“ mimo
jiné o „sankcích“, které by byly uvaleny na země odmítající relokaci.
Řeč je o tzv finanční ekvivalent místo přemístění.

Pro stejnou nemoc bylo navrženo stejné neúčinné řešení nebo náprava jako v roce
2015

- uzavřel ministr.

Szynkowski vel Sęk uvedl, že „tento typ řešení v žádném případě
problém nevyřeší a zároveň přinese nebezpečí pro občany EU“.

Navrhujeme jiná řešení. Tato řešení jsou zahrnuta v plánu, který premiér Mateusz
Morawiecki představil jak na plenárním zasedání, tak v sérii individuálních,
bilaterálních jednání dnes s lídry.

- přidal.

Sám premiér vysvětlil, že jeho pětibodový plán proti nelegální
migraci mimo jiné zahrnoval: silná ochrana vnějších hranic a
rozhodný boj proti pašerákům lidí.

Podle ministra pro unijní záležitosti je ale v posledních týdnech v EU
vidět "akcelerační proces" - aby se o migračním paktu mohlo
rozhodnout ještě před referendem v Polsku.

Referendum, ve kterém se ukáže – věříme –, že polští občané vyjádří svůj silný
odpor k tomuto typu řešení. Pak bude samozřejmě mnohem obtížnější taková
řešení realizovat. Proto dnes existuje touha je rychle představit

- zdůraznil.

Neformální summit Evropské rady v Granadě

Premiér Morawiecki se zúčastnil neformálního zasedání Evropské
rady ve španělské Granadě - jedním z témat budou návrhy řešení
migrace do Evropské unie; Šéf polské vlády se k této záležitosti
odvolal v pátek ráno v prohlášení pro tisk.

Na pátečním zasedání Evropské rady řeknu, že Polsko rozhodně odmítá řešení
migrace z bezpečnostních důvodů; chceme mír, bezpečnost a předvídatelnost
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- oznámil předseda vlády Mateusz Morawiecki před zasedáním
Evropské rady.

Ve středu v Bruselu byl na setkání velvyslanců členských zemí při
EU přijat poslední prvek Paktu o migraci a azylu. Polsko a Maďarsko
byly proti. Slovensko, Česká republika a Rakousko se zdržely
hlasování. Řeč je o tzv krizová regulace. Rozhodnutí otevírá cestu k
zahájení jednání s Evropským parlamentem o konečné podobě
nových nařízení. Ve středu během plenárního zasedání EP ve
Štrasburku proběhla také rozprava s názvem "Potřeba rychle
přijmout azylový a migrační balíček."

ČTĚTE TAKÉ:

— Ministr pro Evropskou unii: Téma nelegální migrace je dnes
nejdiskutovanějším tématem v plénu i v zákulisí

— Premiér v Grenadě: „Všichni zde přiznávají, že Tuskova strana se
v posledních dnech dohodla na podpoře migračního paktu“

— Britsko-italská dohoda a koordinace politik. Sunak a Meloni:
Chceme vést boj proti nelegálnímu přistěhovalectví v Evropě

— Maďarský premiér oznamuje další nesouhlas s nuceným
přesídlením migrantů. Orban otevřeně: Migrační pakt je „legální
znásilnění“
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